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Geachte voorzitter,  
 
In september 2009 verzocht de vaste kamercommissie van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties, kenmerk 2009Z16623/D44504, te reageren op berichtgevingen 
rond het regionale politiekorps Gelderland-Midden en een kritisch rapport van de 
Nederlandse Politiebond (NPB) over de situatie bij dit korps. Tevens heeft lid 
Brinkman (PVV) vragen gesteld, kenmerk 2009Z16576. In de brieven van 11 
december 2009, kenmerk 2009-705760 en 1 april, kenmerk 2010-214671 is aan u 
gemeld dat de commissie onder leiding van de heer Havermans meer tijd nodig had 
voor het afronden van het onderzoek.  
 
Kortgeleden heeft de commissie het onderzoek afgerond en is het eindrapport aan 
mij aangeboden. De onderzoeksvraag luidt: ‘ Geeft de informatie uit het NPB-
rapport naar de werkwijze van de commissie Cornielje die het eindrapport ‘Feitelijk-
Heden’ heeft opgeleverd, aanleiding de hierin gestelde conclusies te heroverwegen.’ 
De Nederlandse politiebond (NPB) heeft kenbaar gemaakt dat het zogenoemde 
‘NPB-rapport’ slechts een interne rapportage betreft. Het officiële standpunt ten 
aanzien van het onderzoek van de commissie Cornielje heeft de NPB gepubliceerd 
in juni 2009 op haar eigen website. Dit standpunt is dan ook als uitgangspunt van 
het onderzoek genomen.  
Voorts is de onderzoeksopdracht op voordracht van de commissie Havermans 
uitgebreid met de vraag op welke wijze de aanbevelingen van de commissie 
Cornielje zijn opgevolgd.  
 
Ten behoeve van het aanvullende onderzoek hebben gesprekken plaatsgevonden, 
zijn nieuwe documenten bekeken en is het bestaande bronnenmateriaal nogmaals 
diepgaand geanalyseerd. Op grond hiervan trekt de commissie Havermans in 
vergelijking met het rapport ‘Feitelijk-Heden’ een aantal andere conclusies ten 
aanzien van de sale and lease back constructie zoals toegepast door het 
politiekorps Gelderland-Midden in de jaren negentig van de vorige eeuw. De 
commissie Havermans rapporteert dat de conclusies over de andere onderwerpen in 
het rapport ‘Feitelijk-Heden’: de ‘Arnhemse connectie’, het ‘rapport-Cohen’, 
‘financiële regelingen’, ‘wijnproeverij-/kerstpakkettenaffaire en ‘personeel en 
organisatie’ worden gehandhaafd.  
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Ook het aanvullende onderzoek van de commissie Havermans heeft geen concrete 
signalen opgeleverd dat de integriteit van de toenmalige korpsleiding en de 
toenmalige korpsbeheerder in het geding is geweest. Wel stelt de commissie dat de 
toenmalige korpsbeheerder en de toenmalige korpsleiding onprofessioneel hebben 
gehandeld inzake de bedrijfsvoering. Dit heeft geleid tot financiële schade voor het 
korps en om die reden had de aanschaf van het zogeheten OHRA-pand in Arnhem 
en de toepassing van de sale and lease back constructie achterwege moeten 
blijven.    
  
Opvolging aanbevelingen commissie Cornielje  
Ik onderschrijf de constatering van de commissie dat het korps voortvarend aan de 
slag is gegaan met de aanbevelingen van de commissie Cornielje en dat er een 
groot aantal maatregelen in gang is gezet. De commissie Havermans vraagt met 
name blijvende aandacht voor het verbeteren van de cultuur en de manier van 
leidinggeven.  
 
Tot slot  
Ik sluit mij volledig aan bij de wens het boek over het onderzochte verleden van 
Gelderland-Midden te kunnen sluiten. Het aanvullende onderzoek van de commissie 
Havermans, dat nieuwe inzichten ten aanzien van de sale and lease back heeft 
opgeleverd, levert hieraan een bijdrage. Het korps heeft lering getrokken uit het 
verleden en zoals bekend is het toezicht van het Ministerie op de financiën van de 
politiekorpsen al enige tijd verscherpt.  
De goede ontwikkelingen binnen het korps stemmen mij positief en ik vertrouw 
erop dat de medewerkers en het bestuur van het politiekorps de blik nu op de 
toekomst kunnen richten.  
 
De Minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties,  
 
 
   


